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FOTO NA OBÁLCE SAN JOSE SHARKS

Vážené kolegyně a kolegové, 
čtenáři a spolupracovníci, 

AŠSK se nachází v poločase změn, a nutno
podotknout, že určitě v poločasu změn k lepšímu.
Přestože jsme multisportovní organizací s velkým
počtem členů, pevnou celostátní organizací působící
převážně na bázi dobrovolných organizátorů
a funkcionářů, zvládáme svoji reorganizaci
a legislativní a právní přechod z občanského sdružení
na spolek podle dikce NOZ skvěle.

Díky připravenosti podkladů jsme dosáhli
rychlého a efektivního „překlopení“ Asociace na spolek a našich krajských
a okresních rad a některých klubů (s IČ) na pobočné spolky, včetně zápisů na
rejstříkovém soudu. Tudíž po této stránce jsme dobře připraveni na další fázi
a nutné změny základních dokumentů Asociace. 

Dovolte mi vám všem ze škol, okresů, krajů, poděkovat za vaše podněty
a připomínky k nové verzi stanov AŠSK, které jsou připraveny po posledním
právním posouzení ke schválení na našem posledním sněmu (následně se
budeme svolávat pravidelně jednou ročně jako shromáždění delegátů), kde
stanovy projednáme a odsouhlasíme. Současně s tím dopracujeme a věřím, že
schválíme i Organizační řád AŠSK, který díky vašim námětům a připomínkám
bude ušit na míru a bude plně funkční a efektivní. Následně jsme připraveni
dopracovat ostatní legislativní změny a vnitřní předpisy Asociace. Celý proces
bychom rádi završili v roce 2016 po pravidelné obměně našich volených orgánů
zápisem změn do registrů na rejstříkovém soudu.

Spolu s legislativními a právními změnami i organizačními opatřeními se
rovněž daří lépe, důrazněji a efektivněji prosazovat i náš program pro žáky, školy,
rodiče a učitele. Jsme u řady navrhovaných změn a opatření v oblasti
volnočasových aktivit a spolu s našimi partnery přes společné projekty
naplňujeme především program školních sportovních aktivit a školních
sportovních soutěží.  Neustále tak roste prestiž i vnímání naší organizace
veřejností, rodiči i státními institucemi a partnery. S úctou a obdivem k vám
prezentujeme vždy výsledky a objem naší práce ve prospěch pohybových aktivit
dětí a jejich tělesného i duševního rozvoje. V tomto jsme vnímání i jako
nezastupitelní.

V další fázi bychom rádi na tyto úspěchy navázali konkretizací zajímavých
programů pro školy v oblasti pohybových aktivit na školách i v oblasti metodiky
a didaktivy Tv. V neposlední řadě chceme nadále rozvíjet i projekty s našimi
partnery v oblasti školních sportovních soutěží. I nadále půjdeme cestou
získávání komerčních i nekomerčních partnerů pro naši činnost na školách na
centrální úrovni s cílem vytvořit efektivní systém podpory sportovních aktivit na
školách.

V tomto ohledu jsme přesvědčeni, že jsme již za polovinou cesty, vrcholu bylo
dosaženo a rychlou jízdou z kopce dosáhneme i našich předpokládaných cílů,
samozřejmě s vaším aktivním zapojením a elánem, který je nám „lidem
z Asociace“ tak vlastní. Těšíme se na další spolupráci!

Ladislav Petera
generální sekretář AŠSK ČR

Magazín školního sportu DO TOHO! Číslo: 1 / 2015, vydává Asociace školních
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staví sen. A v San Jose jsme s přítelkyní za-
řizovali byt. To mě chytlo.

Jak ti šlo na průmce učení?
Trojky, sem tam nějaká čtyřka. Ale občas
jsem měl i lepší známky. Spíš takový prů-
měr.

Vzpomeneš si na svůj vůbec první
školní den?
Moc ne, je to dávno. Ale jinak na základku
vzpomínám rád. I na ty lumpárny, co jsme
s klukama dělali. Byli jsme hokejová třída,
trávili spolu hodně času v šatně i v lavicích.
A podle toho všechno vypadalo.

Kam jsi chodil do školy?
Dva roky jsem chodil u nás v Šeberově, pak
jsem se přesunul na Vladivostockou do Vr-
šovic, kam chodila spousta slávistů. Tam
jsme měli tréninky sladěné se školou. Tro-
šku měly přednost.

Patřil jsi mezi průšviháře?
Pořád jsme dělali nějaké lumpárny. No, ho-
kejisti... Kolikrát se to svádělo na někoho ji-
ného. Na druhou stranu, velké průšvihy jsme
si dovolit nemohli. Hrozili, že nám zakážou
hrát zápasy. Takže jsme se museli zklidnit.

Ulejval ses?
Jako hokejisti jsme reprezentovali školu na
spoustě sportovních akcí. Jak jsme se
mohli ulejt, šli jsme cvrnkat za školu třeba
i kuličky. Využívali jsme toho, každý chtěl

hrát, jen aby se nemusel učit. To mě na tom
bavilo nejvíc.

A co tě ještě bavilo?
Zeměpis. To se mě drží pořád. Zajímají mě
hlavní města všech zemí světa, taky chci
vědět co nejvíc o České republice. Když

jsme brali něco zábavného, tak mě zaujal
i dějepis. Ale čeština s matikou šly mimo
mě. Vlastně ani angličtina nebyla nic moc.
Což mě mrzelo, když jsem přišel do NHL.
A pak jsme se ještě hecovali, když někdo
musel zpívat.

Chodil jsi za školu?
Když jsem chodil do devítky a kluci do pr-
váku, tak se chodila hrát počítačová hra.
Osm na osm. Jednou jsem ukecal mámu,
jednou jsem šel, aniž by to naši věděli.
A nastrčil jsem omluvenku. Naštěstí se to
neprovalilo. A na střední jsem do školy
moc nechodil. Hrál jsem za áčko Slavie
a měl individuální plán. Měl jsem toho do-
cela dost.

Teď hraješ NHL, je to velká škola?
To je hokejová vysoká. Úplně všechno od
zázemí, přes tréninky, zápasy a soupeře je
úplně něco jiného, než na co jsem byl
zvyklý z české extraligy. Je to fakt obrov-
ský rozdíl. Jsem tu teprve druhý rok a roz-
hodně nemůžu říct, že už všechno umím.
Jsem ještě mladej a musím se toho tolik
naučit.

Potvrdilo se, že je druhý rok v NHL
mnohem těžší než první?
Stoprocentně. Už nejsem úplně neznámý
a v týmu čekali i nějaký gól navíc. Sice jsem
si zvyknul na život v Americe a můžu se
soustředit na hokej, jenže jsem měl krizi.
Možná jsem si na sebe vytvářel větší tlak,

Makal jsem na statku
S Jágrem má Tomáš ještě něco
podobného. Statek. Mladý »Džegr« musel
dřít na rodinných latifundiích
v Hnidousech. A Hertl zase chodil
pomáhat dědečkovi v Šeberově. „Chodil
jsem tam na plácek trénovat střelbu
a děda vždycky potřeboval s něčím
pomoct. Tak jsme s bráchou dělali, co bylo
třeba,“ vypráví talentovaný útočník. „Čistili
jsme komín, sekali zahradu, kopali
brambory, kydali hnůj prasatům. Aspoň
něco umíme a vážíme si toho, že můžeme
hrát hokej. Je to taky dřina. Ale
zábavnější, než celý den kopat jámu.“
I teď, když přijede ze zámoří, musí doma
přiložit ruku k dílu. „Táta má s partou pět
rybníků, tak tam s bráchou vozíme pšenici,
házíme padesátikilové pytle do vody,“
prozrazuje Tomáš Hertl, kterého je prý
lepší šatit, než živit. „Takhle to o mně
a bráchovi říká děda. Přijdeme na
návštěvu a vyluxujeme všechno, co
neschovají,“ směje se.
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Č
eský hokej neměl větší
talent od dob Jaromíra
Jágra. Útočník San Jose
Sharks Tomáš Hertl si

v minulé sezoně odbyl premi-
éru ve slavné NHL, pořádně
tam pocuchal zavedené po-
řádky. Však on lumpačil i ve
škole. Ovšem sportu věno-
val každou volnou chvilku,
proto se vyšvihnul až mezi
hokejovou smetánku.
A třebaže se mu v součas-
ném ročníku zatím tolik ne-

daří, dokonce musel na
chvilku i na farmu, pořád je

skvělým hokejistou.

Byl jsi ve škole stejný bojovník jako na
ledě?
To ne, škola to je pro mě oříšek, bylo hodně
těžký se tam dostat. Snažil jsem se dodělat
maturitu, ale musím přiznat, že ji ještě
nemám.

Opravdu? Před dvěma lety jsi ji nestih-
nul kvůli mistrovství světa ve Stock-
holmu, dokonce ti generální manažer
Lener psal omluvenku...
(smích) Tenhle šampionát mě přišel draho.
V uvozovkách samozřejmě. Jak jsou státní
maturity, tak se k nim vždycky musí
v květnu, nebo v září. Dvakrát jsem byl na
mistrovství světa. A v září už jsem zase
v San Jose. Potíž je, že se ten termín nedá
posunout. Takže mám takový rest, který
musím někdy sprovodit ze světa.

A stihneš to?
Na jednu stranu chci být co nejdýl v play
o9  Stanley Cupu, na druhou bych školu
rád dodělal. Ano, chci mít maturitu. I pro
dobrý pocit ji chci mít. Nikdy nevíš, co se
může stát. Musím přiznat, že mi učení
úplně nejde. Je to spíš pravý opak toho, co
dělám na ledě.

Čím bys chtěl být, kdybys nehrál
hokej?
Doufám, že u hokeje zůstanu co nejdéle.
Jinak by mě bavilo být architektem, něco
designovat, stavět. Taky jsem měl obor ma-
nagament stavebnictví. Mám rád zařizo-
vání bytu, v televizi sleduju pořad: Jak se
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POŘÁD JSME DĚLALI
NĚJAKÉ LUMPÁRNY
Útočník San Jose Sharks a český reprezentant TOMÁŠ HERTL
hovoří o hokejových začátcích i o současnosti a taky vzpomíná
na školu. A moc rád.

H V Ě Z D A

>>>

Tomáš Hertl
Narozen: 12. listopadu 1993 v Praze
Výška / váha: 188 cm / 89 kg
Klub: San Jose Sharks / NHL,
draftován v roce 2012 jako 17. celkově,
Působil: Slavia, Ústí n. L.
Úspěchy: bronz se Slavií 2012/13

Hlavní partneři

Mediální partneři Partneři

Chcete, aby se psalo o vaší škole a vašem sportování?
Pořádáte nějakou akci, nebo jste se jiné zúčastnili?
Tak se nám ozvěte! Dáme o tom vědět ostatním.

www.assk.cz 

facebook.com/asskcr 
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KVALIFIKAČNÍ SÉRII
ZAHÁJIL BASKETBAL   
Školní sportovní soutěže na začátku roku směřují k finiši – po
kolech školních, okrskových a okresních se konají krajské sou-
těže, jejichž vítězové postupují do kvalifikace o postup do re-
publikového finále. Krajská rada AŠSK Zlínského kraje pořádá
na jaře rekordních pět kvalifikačních soutěží: v basketbalu, vo-
lejbalu, minikopané a dvě ve florbalu.

První z nich úspěšně proběhla 8. ledna v Kroměříži – v hale
místní TJ Slavia se konala basketbalová kvalifikace kategorie
VI. B (vyšší ročníky žáků ZŠ a nižší ročníky žáků SŠ). Pořa-
datelem turnaje byl Školní sportovní klub při ZŠ Zachar a své
úlohy se v čele s Karlem Šerkou zhostil více než dobře. 

Vítězové klání krajů Zlínského, Moravskoslezského a Olo-
mouckého (dívky i hoši) bojovali o postup do republikového
finále, které proběhlo 29. a 30. ledna ve Žďáru nad Sázavou.
O pouhý 1 bod (!) unikl postup chlapcům z Gymnázia Kro-
měříž, kteří těsně prohráli s postupující Mendelovou SŠ
Nový Jičín 40:41.

FOTBALOVÝ KOLOTOČ 
SE ZASE TOČÍ
Po zimní přestávce je už zase v plném proudu žákovský McDonald´s
Cup. Mladí fotbalisté z 1. až 5. tříd základek, kluci i holky pěkně
pospolu, mají na programu až do 28. března školní kola, po nich
proběhnou okrsková a okresní finále a od 18. do 29. května se
uskuteční krajské finálové turnaje. A ty určí postupující na re-
publikové finále, kterým bude 10. a 11. června tradiční Svátek
fotbalu, tentokráte na prvoligovém stadionu FK Baumit v Ja-
blonci nad Nisou.   

Do té doby však ještě několik týdnů zbývá, osmdesát tisíco-
vek dětí z I. stupně více než tří tisíc ZŠ před tím ještě odehraje
na školních a klubových hřištích stovky zápasů. 

Všechny podstatné a důležité informace – program, pravidla,
videa, fotoalba, historii – najdete na turnajovém webu.

LETEM ŠKOLNÍM SPORTOVNÍM SVĚTEM

www.mcdonaldscup.cz
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MINIROZHOVOR 
S KRÁLEM HOR
Radek Jaroš si nasadil korunu Himaláje a momentálně nabírá
sílu v Česku. Potkali jsme ho na autogramiádě ve Žďáru nad Sá-
zavou na RF basketbalu kategorie VI.B., a rovnou ho vyzpoví-
dali. 

Radku, jaké máš plány do budoucna?
„Chci teď jezdit hodně na kole, abych nabral fyzičku a zbavil se
povánoční pneumatiky“ odpověděl s úsměvem.

A co hory? Na jaké další výstupy se chystáš?
„No takové to kralování s korunou na hlavě se mi zalíbilo, takže
bych se rád podíval na zoubek i koruně světa. Jedná se o výstup
na nejvyšší vrcholy všech světadílů.“

Chtěl bys něco vzkázat našim čtenářům?
„Aby sportovali… Sport člověka posiluje na těle i na duchu.
Upevňuje zdraví i vůli. A kde je, vůle tam je i cesta. Podívejte se
na mě. I z kopečků Vysočiny se to dá dotáhnout na korunu Hi-
maláje.“

Radku děkujeme a přejeme pevnou vůli a hodně štěstí. V horách
to určitě budeš potřebovat.

Jeden z klíčových projektů Českého olympijského výboru Sazka
Olympijský víceboj, který probíhá v rámci dlouhodobé kam-
paně na podporu sportu a zdravého životního stylu – Česko
sportuje, vstoupil do jarní části.

V pondělí 16. února se na internetových stránkách spustil
admin pro vkládání výsledků za druhé pololetí, jeho ukončení
bude 31. května a finální vyhlášení a ocenění nejaktivnějších
škol proběhne v červnu před letními prázdninami. 

Osmička disciplín, z nichž čtyři se shodují s disciplínami
OVOV (Odznak všestrannosti olympijských vítězů), který je
součástí projektu, testuje základní fyzické schopnosti dětí od
rychlosti až po sílu (ohebnost: hluboký předklon, hbitost: 

T-běh, silová vytrvalost: zkrácené sedy-lehy, rovnováha: postoj
čápa, rychlost: sprint 60 m, běžecká vytrvalost: běh na 500 m
pro 1. stupeň / běh na 1000 m pro 2. stupeň, výbušnost: skok
z místa pro 1. stupeň / trojskok snožmo z místa pro 2. stupeň,
síla: hod basketbalovým míčem). 

A na mnoha školách se mohou těšit na Trénink se sportovci
či Olympijskou hlídku, kde se setkají se současnými i bývalými
slavnými olympioniky (třeba s beachvolejbalistkou Kristýnou
Kolocovou, která na snímku cvičí s dětmi ze ZŠ Kameničky).

TEXT SVATAVA SÁGNEROVÁ, JOSEF HOSTINSKÝ, PETR KOCEK FOTO archivy AŠSK a ČOV, JOSEF HOSTINSKÝ, JAN VIDRNA

www.ceskosportuje.cz/sazkaolympijskyviceboj

OLYMPIJSKÝ PROJEKT POKRAČUJE
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Tomáš Hertl
Narozen: 12. listopadu 1993 v Praze
Výška / váha: 188 cm / 89 kg
Klub: San Jose Sharks / NHL,
draftován v roce 2012 jako 17. celkově,
Působil: HC Slavia Praha, Slovan Ústí n. L.
Úspěchy: bronz se Slavií 2012/13
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s klukama dělali. Byli jsme hokejová třída,
trávili spolu hodně času v šatně i v lavicích.
A podle toho všechno vypadalo.

Kam jsi chodil do školy?
Dva roky jsem chodil u nás v Šeberově, pak
jsem se přesunul na Vladivostockou do Vr-
šovic, kam chodila spousta slávistů. Tam
jsme měli tréninky sladěné se školou. Tro-
šku měly přednost.

Patřil jsi mezi průšviháře?
Pořád jsme dělali nějaké lumpárny. No, ho-
kejisti... Kolikrát se to svádělo na někoho ji-
ného. Na druhou stranu, velké průšvihy jsme
si dovolit nemohli. Hrozili, že nám zakážou
hrát zápasy. Takže jsme se museli zklidnit.

Ulejval ses?
Jako hokejisti jsme reprezentovali školu na
spoustě sportovních akcí. Jak jsme se
mohli ulejt, šli jsme cvrnkat za školu třeba
i kuličky. Využívali jsme toho, každý chtěl

hrát, jen aby se nemusel učit. To mě na tom
bavilo nejvíc.

A co tě ještě bavilo?
Zeměpis. To se mě drží pořád. Zajímají mě
hlavní města všech zemí světa, taky chci
vědět co nejvíc o České republice. Když

jsme brali něco zábavného, tak mě zaujal
i dějepis. Ale čeština s matikou šly mimo
mě. Vlastně ani angličtina nebyla nic moc.
Což mě mrzelo, když jsem přišel do NHL.
A pak jsme se ještě hecovali, když někdo
musel zpívat.

Chodil jsi za školu?
Když jsem chodil do devítky a kluci do pr-
váku, tak se chodila hrát počítačová hra.
Osm na osm. Jednou jsem ukecal mámu,
jednou jsem šel, aniž by to naši věděli.
A nastrčil jsem omluvenku. Naštěstí se to
neprovalilo. A na střední jsem do školy
moc nechodil. Hrál jsem za áčko Slavie
a měl individuální plán. Měl jsem toho do-
cela dost.

Teď hraješ NHL, je to velká škola?
To je hokejová vysoká. Úplně všechno od
zázemí, přes tréninky, zápasy a soupeře je
úplně něco jiného, než na co jsem byl
zvyklý z české extraligy. Je to fakt obrov-
ský rozdíl. Jsem tu teprve druhý rok a roz-
hodně nemůžu říct, že už všechno umím.
Jsem ještě mladej a musím se toho tolik
naučit.

Potvrdilo se, že je druhý rok v NHL
mnohem těžší než první?
Stoprocentně. Už nejsem úplně neznámý
a v týmu čekali i nějaký gól navíc. Sice jsem
si zvyknul na život v Americe a můžu se
soustředit na hokej, jenže jsem měl krizi.
Možná jsem si na sebe vytvářel větší tlak,

Makal jsem na statku
S Jágrem má Tomáš ještě něco
podobného. Statek. Mladý »Džegr« musel
dřít na rodinných latifundiích
v Hnidousech. A Hertl zase chodil
pomáhat dědečkovi v Šeberově. „Chodil
jsem tam na plácek trénovat střelbu
a děda vždycky potřeboval s něčím
pomoct. Tak jsme s bráchou dělali, co bylo
třeba,“ vypráví talentovaný útočník. „Čistili
jsme komín, sekali zahradu, kopali
brambory, kydali hnůj prasatům. Aspoň
něco umíme a vážíme si toho, že můžeme
hrát hokej. Je to taky dřina. Ale
zábavnější, než celý den kopat jámu.“
I teď, když přijede ze zámoří, musí doma
přiložit ruku k dílu. „Táta má s partou pět
rybníků, tak tam s bráchou vozíme pšenici,
házíme padesátikilové pytle do vody,“
prozrazuje Tomáš Hertl, kterého je prý
lepší šatit, než živit. „Takhle to o mně
a bráchovi říká děda. Přijdeme na
návštěvu a vyluxujeme všechno, co
neschovají,“ směje se.

1/2015 7

>>>



než je zdrávo. Nemohl jsem dát gól, propa-
dal jsem lajnami. Dokonce jsem přemýšlel,
jestli vůbec na NHL mám. A do toho se mi
snad v každém zápase ještě něco stalo.
Tolik modřin a stehů jsem snad nikdy
neměl. Pak jsem strávil i pár dní na farmě.
Posílají tam každého, aby si to vyzkoušel.
Je to tamní hokejová maturita.

Jaký byl pobyt ve farmářském celku
Worcester Sharks?
Proti prvnímu mančaftu jde o nebetyčný
rozdíl. Tam pomalu ani nesáhneme na
tašku s věcmi, na farmě si člověk všechno
tahá sám. Navíc se jezdí na zápasy autobu-
sem, třeba i osm hodin. Je to dobrá zkuše-
nost, vím, že nemám nic jisté. Ale udělám

všechno pro to, abych se tam nemusel vrá-
tit.

Upřímně, kdyby San Jose nehrálo play
off, ukážeš se na květnovém mistrovství
světa v Praze?
Takovou šanci bych nikdy neodmítl. Repre-
zentaci miluju, když budu zdravý a půjde
to, vždycky rád přijedu. Mám to hrozně
rád. Zvlášť v Praze a s trenérem Růžičkou,
pod kterým jsem vyrostl. Takže by to byl
určitě super zážitek.  D

TEXT JAN UHLÍK

FOTO ALEŠ KRECL / cslh.cz, IIHF, San Jose Sharks
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H V Ě Z D A

Rybníkář
Své skvělé bruslení piloval Hertl na
rybníku jen kousek od baráku. Táta svařil
branky a mohly se odehrávat
mnohahodinové bitvy. „Kolikrát jsme jim
s mámou nosili oběd na rybník, ani se
neobtěžovali sundat si brusle,“ vzpomíná
Jaroslav Hertl starší. „Sešlo se nás tam 7
na 7, a hráli jsme do tmy. Tam jsem se
nejvíc naučil,“ říká junior, který po
některých zápasech Slavie raději ani
nechodil domů. „Šel spát raději k dědovi,
bál se. Stačil jenom pohled,“ směje se
Tomášův táta a synův přísný kritik. „Do
rána mě to vždycky přešlo,“ vypráví. Ne,
nevadilo mu, že se prohrálo. Vždycky mu
hnulo žlučí, když do hokeje nedával mladej
srdce, nehrál naplno, se zápalem. „Měl
jsem strach, že mě taťka seřve.“

Jak oslnil Ameriku...
Do své premiérové sezony v NHL vtrhnul
Tomáš jako velká voda. Ve svém třetím
duelu mezi elitou s NY Rangers dal hned
čtyři góly (9:2), poslední byl vskutku
nevídaný. Gólmana Martina Birona
překvapil střelou, při níž si prostrčil
hokejku mezi nohama a trefil se pod víko.
Biron pár dní poté ukončil svou kariéru.
Tahle trefa vyvolala bouřlivé diskuze, jedni
ho osočovali ze zesměšnění brankáře,
druzí jej vynášeli za jeho »drzost« do
nebes. I díky tomu se stal nováčkem
měsíce října a miláčkem fanoušků Sharks.
Nicméně jeho skvěle rozjetou sezonu
utnul 19. prosince Dustin Brown z Los
Angeles Kings, který jej zákeřně trefil do
kolena. Tomáš musel na operaci a přišel
i o olympiádu v Soči. Ještě se vrátil, ale
stačil odehrát jen 37 utkání, v nichž
nasbíral 25 bodů (15 gólů + 10 asistencí).

Reprezentaci
miluju, když budu
zdravý a půjde to,

vždycky rád
přijedu.  

>>>
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D
oposud se do nich zapojilo 1 348 škol z celé České repu-
bliky, což představuje téměř 26 000 žáků druhého
stupně devítiletek a odpovídajících ročníků víceletých
gymnázií.

„Účast je skutečně vysoká, a to přitom ještě vůbec nerozehrál
své turnaje minifotbal, kde máme přihlášeno dalších 390 škol
s 3900 hráči. A také ani nezačaly atletické soutěže, které se vždy
těší velké pozornosti žáků ve všech regionech,“ připomněl Václav
Lešanovský, prezident Asociace školních sportovních klubů ČR,
která je společně s Českou unií sportu a Ministerstvem školství,
mládeže a tělovýchovy ČR pořadatelem této soutěže.

Ministr školství Marcel Chládek, jenž převzal nad tímto pro-
jektem osobní záštitu, k němu uvedl: „Jsem přesvědčen, že Spor-
tovní liga je jednou z aktivit, která dokáže zvýšit motivaci mlá-
deže k pravidelnému pohybu. Děti sportují v přirozeném
prostředí, se svými spolužáky, za přítomnosti svých učitelů.
Pevně věřím, že si tímto způsobem mnoho z nich sportování ob-
líbí a bude takto trávit i čas se svými kamarády mimo školu.“ 

CO BYLO A CO BUDE
Okresní a krajská kola se zatím uskutečnila v basketbalu, florbalu,
házené a volejbalu, soutěží se zúčastnilo přes 30 000 dětí a na jaře
se jejich počet minimálně zdvojnásobí. Momentálně vrcholí krajská
kola v basketbalu a házené a chystá se je uspořádat volejbal. V prů-
běhu jarních měsíců zahájí rovněž soutěže v minifotbalu a atletice
(Poháru Rozhlasu s Českou spořitelnou).

Během letošního jara se uskuteční v jednotlivých sportovních
odvětvích republiková finále. Na nejúspěšnější školní kolektivy
v nich čekají nejen krásné poháry, které vyrobily poděbradské
Sklárny Bohemia, ale také další atraktivní ceny.

Na vrcholy letošní sportovní žákovské sezony jsou připraveni také
organizátoři všech celorepublikových finále. V lednu se uskutečnil
v Praze jejich seminář, v jehož průběhu vyslechli potřebné informace
týkající se nejen pořadatelské stránky, ale také souvisejících spor-
tovně-technických, produkčních a marketingových aktivit.

Jako první ze všech sportů absolvuje své republikové finále
florbal. Na programu je 26. a 27. března ve sportovních halách
v Kopřivnici. D

TEXT a FOTO IMA PRODUCTION
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P R O J E K T

JARNÍ VRCHOLY ČEKAJÍ
Plné obrátky nabrala Sportovní liga základních škol O pohár ministra
školství. V průběhu pěti měsíců od jejího startu loni v září se rozběhly soutěže
ve čtyřech z celkem šesti vybraných sportovních odvětví – v basketbalu,
florbalu, házené a volejbalu.

Na vítězný tým v každém sportu čeká skleněný Pohár ministra školství
a věcné ceny

Sportovní liga ZŠ o Pohár ministra školství 2014/2015 –  republiková finále 

Sport Termín Místo finále
Florbal 26. – 27. března sportovní haly v Kopřivnici
Házená 8. – 10. dubna sportovní haly ve Velké Bystřici
Basketbal 29. – 30. dubna sportovní hala Jindřichův Hradec
Minifotbal 27. – 28. května sportoviště TJ Jiskra Ústí nad Orlicí
Volejbal 29. – 30. května sportovní hala Teplice
Pohár rozhlasu v atletice s ČS 1. –   2. června atletický stadion Jablonec nad Nisou

www.sportovniligazs.cz 
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PATRONI HOVOŘÍ
Každé ze šesti odvětví Sportovní ligy základních škol O pohár ministra
školství má svého patrona – současnou či bývalou hvězdu českého sportu. 
Zde jsou jejich ohlasy, názory a přání.

P R O J E K T

JIŘÍ ZÍDEK basketbal:
„Když jsem před časem náhodou viděl děti při hodině tělocviku na
základní škole běhat kolem Berounky, tak mi z jejich fyzické při-
pravenosti opravdu do zpěvu nebylo. Nezdravou výživu a nedosta-
tek pohybu považuji za vážný problém dnešní doby. S potěšením
se proto zapojím do projektu, který jakýmkoliv způsobem nabídne
dětem možnost sportování a bude jej v rámci školy organizovat.“

JIŘÍ MOTL házená:
„Vést děti ke sportu je nesmírně dů-
ležité. Zvláště v současnosti, kdy
kluci a holky jsou víc u svých počí-
tačů než na hřišti. Soutěž v šesti
sportech o Pohár ministra je podle
mě výborným příkladem jak při-
vést děti k aktivnímu způsobu ži-
vota.“

JAN JELÍNEK florbal: 
„Tato soutěž je pro děti skvělou sportovní motivací a báječnou prů-
pravou pro jakýkoliv sport. Samozřejmě, že jako patron florbalu
budu rád, když se na hřišti s hokejkou objeví ještě více kluků
a holek. Těším se na nové talenty sportu, který mám tak rád.“
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ALEŠ HOLUBEC volejbal:
„Už na základní škole jsem byl sou-
těživý typ a vždy jsem se s vervou
účastnil sportovních akcí, do kte-
rých se naše třída zapojila. Pro sou-
časné žáky je proto skvělé, že mají
možnost reprezentovat svoji školu
a měřit svoje síly s ostatními vrs-
tevníky v širokém spektru sportů.
Doufám, že pro všechny bude účast
v soutěžích skvělým zážitkem.“  D

TEXT a FOTO IMA PRODUCTION

ADAM SEBASTIAN HELCELET atletika:
„Je výborné, když se děti ve sportu vedou k všestrannosti už od-
malička. Pohybová koordinace je důležitá, ať už si děti zvolí ja-
kýkoliv sport. To jako desetibojař mohu jen potvrdit.“

DAVID LAFATA minifotbal:
„Je dobře, že taková soutěž existuje, a tak trochu dětem závidím.
Když já jsem byl v jejich letech, tak žádný takový turnaj neexisto-
val. Navíc se mi líbí, že každá škola může postavit týmy v šesti růz-
ných sportech.“



V
jindřichohradecké pětadvacítce
si dala poslední lednové pon-
dělí dostaveníčko nejlepší še-
stičlenná družstva středních

škol České republiky. Zúčastněná de-
sítka chlapeckých a tucet dívčích druž-
stev se do soutěže probojovaly sítem
krajských finálových kol. Už samotná
startovní listina sestavená zhruba
týden před konáním soutěže slibovala
vyrovnané souboje hodné mistrovských
šampionátů v plavání. Řada plaveckých
reprezentantů ČR toho byla jednoznač-
ným dokladem. Nutno však dodat, že
nejsou zařazeni v rámci vzdělávání do
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FINÁLOVÁ PREMIÉRA
SE ODEHRÁLA V BAZÉNU
První vrcholnou soutěž AŠSK ČR každoročně obstarává
v lednu konané Republikové finále středních škol
v plavání. Nejinak tomu bylo i v roce letošním. 

PLAVÁN Í



sportovních gymnázií specializace pla-
vání, triatlon atd.

SUVERÉNNÍ TÝMOVÁ VÝHRA
Za vítězstvím si od první disciplíny zcela
jednoznačně kráčelo družstvo Gymnázia
Chomutov, které plavalo ve složení Š. Šilhá-
nová, R. Klímová, sestry Matuščinovy,
K. Pěnkavová, B. Holá. V konečném hodno-
cení získalo obdivuhodným rozdílem titul
nejlepší plavecké školy kategorie dívek. 

V individuálních disciplínách  na sebe
nejvíce upozornila M. Štěrbová z Gymná-
zia Pardubice se svým téměř dvousekun-
dovým vítězstvím v motýlkovém sprintu
na 50 m a Š. Šilhánová z vítězného druž-
stva, která pokořila hranici 27,5 sek. na
50 m volným způsobem.

ROZHODL JEDINÝ BODÍK
V chlapecké kategorii byla soutěž poněkud
zajímavější už jen proto, že bronzovou,
bramborovou a další příčku obsadila druž-
stva v konečném pořadí shodným počtem
67 bodů. Podle regulí soutěže však při rov-
nosti bodů získává lepší umístění celek
s lepším výsledkem závěrečné disciplíny na
4x 50 m polohovým závodem. Tentokrát
z tohoto souboje vyšlo nejlépe Gymnázium
Česká Lípa. 

S obrovskou převahou se o titul a stří-
brnou pozici porvala chlapecká družstva
Gymnázia a SOŠ Nový Jičín a stejnoj-
menná škola z Ústí nad Labem. Z pohledu
Ústečanů lze celou soutěž stručně chara-
kterizovat jako tzv. „pěkně prokoučova-
nou“. Potvrdilo se kouzlo této soutěže,
které tkví v tom, že nárok na vítězství má
sestava celkově vyrovnanější.  I přes čtyři
vítězné disciplíny z celkových šesti nedo-
kázali zástupci ze severu Čech zvítězit.
Nakonec byli rozdílem pouhého bodu po-
raženi družstvem z Nového Jičína hájícím
barvy Moravskoslezského kraje, které re-
prezentoval F. Černý, M. Podzemný, M.
Bartek, O. Dofek, J. Maňásek, D. Hanák. 

Za pozornost z individuálních výkonů
stojí kvalitní časy J. Nehněvajsy na 50 m
prsa a závěrečného úseku kraulové šta-
fety, stejně jako čas T. Loňky z Ústí nad
Labem na motýlkovém sprintu.

POCHVALA PRO ORGANIZÁTORY
O pořadatelství RF se podělily SKOK Jindři-
chův Hradec a jindřichohradecká 5. ZŠ.
Tamní plavecký klub zajistil technické uspo-
řádání závodu. Vše klapalo bez zádrhelů
a v přesně stanovený čas dle rozpisu byly pře-
dány všem zúčastněným družstvům diplomy
a těm na stupních vítězů ještě medaile, po-
háry a drobné věcné ceny věnované spon-
zory soutěže z pořadatelského města. D

TEXT PETR LUKÁŠEK FOTO JOSEF BÖHM
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Dívky
1. Gymnázium Chomutov UST
2. Gymnázium Mikulášské náměstí PLZ
3. Gymnázium a SOŠ Nový Jičín MSL
4. Jiráskovo gymnázium Náchod HKR
5. Gymnázium Lesní čtvrt Zlín ZLN
6. Gymnázium a KVC  Sokolov KVA
7. Gymnázium Dašická Pardubice PAR
8. Gymnázium F. X. Šaldy Liberec LIB
9. Gymnázium M. Lercha Brno JIM

10. Gymnázium Přípotoční Praha PHA
11. Církevní gymnázium NŘ Olomouc OLM
12. Gymnázium Piera de Coubertina Tábor JIC

Chlapci
1. Gymnázium a SOŠ Nový Jičín MSL
2. Gymnázium a SOŠ Ústí nad Labem UST
3. Gymnázium Česká Lípa LIB
4. SPŠS Tábor JIC
5. Gymnázium Blansko JIM
6. Masarykovo gymnázium Plzeň PLZ
7. SZŠ a VOŠZ Zlín ZLN
8. Gymnázium Dašická Pardubice PAR
9. Gymnázium Přípotoční Praha PHA

10. Gymnázium Sokolov KVA



T
urnaj, který pořádalo Active –
středisko volného času Žďár nad
Sázavou proběhl ve dvou sportov-
ních halách. Dívky hrály ve spor-

tovní hale ZŠ Komenského 2 a chlapci ve
sportovní hale Na Bouchalkách. Turnaje
se zúčastnilo pět dívčích družstev a šest
mančaftů chlapců. 

POŘADÍ URČILO SKÓRE 
Turnaj dívek se hrál systémem každý s kaž-
dým a boj o vítězství byl velmi dramatický.
O vítězkách nakonec rozhodlo skóre ze
vzájemných zápasů tří prvních družstev.
Z vítězství se nakonec radoval domácí
výběr Gymnázia Žďár nad Sázavou, před
druhým Gymnáziem Trutnov a třetím
Gymnáziem Prostějov.  

14 1/2015

POSTŘIŽINY 
POD BEZEDNÝMI KOŠI  
Ve dnech 29. a 30. ledna hostil Žďár nad Sázavou
Republikové finále v basketbalu středních škol
kategorie VI. B.

B A S K E T B A L



HRABAL BY MĚL RADOST
Turnaj chlapců se hrál ve dvou skupinách,
pak následovala semifinálová utkání a zá-
pasy o konečné pořadí. Již od prvních zá-
pasů bylo zřejmé, že favoritem celého tur-
naje je družstvo Gymnázia Bohumila
Hrabala v Nymburce (slavný spisovatel,
kdyby žil, možná by o tom něco napsal),
které celým turnajem procházelo suverén-
ním způsobem, a to včetně finálového zá-

pasu proti Mendlově střední škole z No-
vého Jičína. Na třetím místě pak skončilo
Gymnázium Blansko.

VZÁCNÁ NÁVŠTĚVA
Závěrečného vyhlášení výsledků a před-
ávání cen nejlepším družstvům se zúčast-
nil za Klub Fair play Českého olympij-
ského výboru horolezec Radek Jaroš,

pokořitel všech čtrnácti osmitisícových
vrcholů Himaláje. Legendární sportovec
rozdal mnoho autogramů a hlavně vítě-
zným týmům popřál hodně úspěchů ve
světovém finále ISF, které se uskuteční
17. až 25. dubna ve francouzském Limo-
ges. D

TEXT LUBOŠ STRAKA FOTO JOSEF HOSTINSKÝ

Dívky
1. Gymnázium  Žďár nad Sázavou VYS
2. Gymnázium Trutnov HKR
3. Gymnázium Jiřího Wolkera Prostějov OLM
4. SOŠ pedagogická, gymnázium a VOŠ KVA
5. Gymnázium Velké Meziříčí VYS

Chlapci
1. Gymnázium Bohumila Hrabala v Nymburce STC
2. Mendelova střední škola, Nový Jičín MSL
3. Gymnázium Blansko JIM
4. Gymnázium a SOŠ pedagogická Nová Paka HKR
5. Gymnázium Jihlava VYS
6. Gymnázium Bystřice nad Pernštejnem VYS
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T
ento program se zaměřuje na zá-
kladní atletickou přípravu dětí
mladšího školního věku, má za cíl
seznámit pedagogy z 1. stupně

s metodickými postupy přípravy dětí této
věkové kategorie a používanými pomůc-
kami. 

Školení se stalo součástí velkého mezi-
národního projektu atletické federace
IAAF – Kids Athletics a i z tohoto důvodu
byla cena školení nastavena na symbolic-
kých 100 Kč. 

Pro každý kraj bylo připraveno mini-
málně jedno školení, v Olomouckém kraji
a v Praze proběhla školení dvě. V celko-
vém součtu se všech zúčastnilo 418 účast-
níků. 

Program Atletika pro děti do škol bude
pokračovat, na jaře proběhnou dvě ško-
lení, na podzim AŠSK připravuje společně
s Českým atletickým svazem ještě další
školení – termíny naleznete na webu aso-
ciace, v levé části na úvodní stránce
v „Hlavním menu“ v sekci „Vzdělávací
kurzy a semináře“. D

TEXT a FOTO TOMÁŠ VESELÝ
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ATLETICKÉ VZDĚLÁVÁNÍ
PEDAGOGŮ
V průběhu podzimu zorganizovala AŠSK za vydatné spolupráce 
s Českým atletickým svazem školení Atletika pro děti do škol. 

Š K O L E N Í

www.assk.cz



Více informací na www.poharjm.cz
www.facebook.com/poharjosefamasopusta

Hlavní  partner

Mediáln í  partneř i

Organizátoři

Držíme
palce
tvému týmu
ve čtvrtém
ročníku
poháru!
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PF 2015
Naše „péefko“ jsme už měli v minulém čísle, přání
k Vánocům a do Nového roku jsme také dostali spoustu.
Od našich spolupracovníků, partnerů, ze škol. Už jsme
sice na sklonku zimy, ale coby vzpomínku na sváteční
chvíle nedávno minulé, i jako společné poděkování všem,
několik přáníček předkládáme ke zhlédnutí. 





DĚKUJEME ZA PODPORU 
PARTNERŮM

A ORGANIZACÍM
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